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Zápis ze zasedání 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina č. 7/2009 

konaného dne 21. 10. 2009 
 

Přítomni: 

1. Pavel Antonín (předseda) 5. Jiří Šajnar 

2. Jiří Kořínek 6. Pavel Hájek (místopředseda) 

3. Helena Štursová 7. Simona Kafoňková 

4. Hana Šmardová 8. Lukáš Kettner 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Karel Havlíček 2. Marie Rusová 

2. Jaroslava Bambasová 3. Pavel Holík  

Hosté: 

1. Jiří Běhounek (hejtman kraje Vysočina) 

2. Soňa Mertlová (KrÚ OZ) 

3. MUDr. Vít Kaňkovský (ředitel Nemocnice Havlíčkův Brod 
4. MUDr. Zdeněk Kadlec (ředitel Nemocnice Nové Město na Moravě) 
 5. MUDr. Leoš Novotný (ředitel Nemocnice Třebíč) 
 
6. Ing. Pavel Hrala (ředitel Nemocnice Pelhřimov) 

 

Program: 

1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Lůžková péče v kraji; pozváni ředitelé zřizovaných nemocnic; 
5. LSPP; 
6. Různé; 
7. Závěr. 
 
1. Zahájení 
Pavel Antonín, předseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), přivítal 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných zkonstatoval, že výbor není usnášeníschopný. 
 
2. Schválení programu 
Pavel Antonín přednesl návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby: 
 

1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Lůžková péče v kraji; pozváni ředitelé zřizovaných nemocnic; 
4. LSPP; 
5. Různé; 
6. Závěr. 

 



 

Číslo jednací:  KUJI 81000/2009 Číslo stránky 2 

Takto upravený program byl 5-ti hlasy schválen. 
 
Během jednání se dostavily členky komise Simona Kafoňková a Hana Šmardová. 
 
3. Lůžková pé če v kraji 
Pavel Antonín postupně přivítal ředitele nemocnic: MUDr. Zdeňka Kadlece – ředitel Nemocnice 
Nové Město na Moravě, MUDr. Víta Kaňkovského – ředitel Nemocnice Havlíčkův Brod, Ing. 
Pavla Hralu – ředitel Nemocnice Pelhřimov a MUDr. Leoše Novotného – ředitel Nemocnice 
Třebíč. 
 
Pavel Antonín přivítal MUDr. Zdeňka Kadlece, ředitele Nemocnice Nové Město na Moravě.  
MUDr. Zdeněk Kadlec okomentoval prezentaci, která se týkala lůžkové péče v kraji - Nemocnice 
Nové Město na Moravě. Členům komise sdělil, že celkový počet lůžek na konci roku 2008 byl 
589. Bylo provedeno celkem 21 tis. Hospitalizací a 152 tis. ambulantních vyšetření. Průměrná 
ošetřovací doba byla 7,24 dne. Dále uvedl, že v roce 2008 nemocnice zaměstnávala celkem 935 
zaměstnanců. Průměrný plat lékaře činil 45 tis. Kč, průměrný plat sestry 21 tis. Kč, průměrný 
plat THP byl 18 tis. Kč. Jeden den činnosti nemocnice stál celkem 1,8 mil. Kč.  
Na toto téma byly vzneseny následující dotazy : 
Pavel Antonín vznesl dotaz týkající se počtu zdravotních sester. MUDr. Zdeněk Kadlec sdělil, že 
na základě zprávy, která byla připravována pro Krajský úřad kraje Vysočina, bylo vypočteno, že 
zdravotních sester mají dostatek. Dodal informaci, že jedinou službu, kterou zadávají firmě, je 
praní prádla a že všechny ostatní služby si provádí sami.  
Pavel Antonín vznesl dotaz, proč bude uzavřeno ORL, na kterém je obložnost 99% a proč 
zůstane v provozu oční oddělení, kde je obložnost pouze 30%. MUDr. Zdeněk Kadlec vysvětlil, 
že oční oddělení jde cestou ambulantní, přičemž ORL se  potýká s personálními problémy. Do 
budoucna bude ORL řešeno pomocí výpomocí lékařů z Brna.   
Pavel Antonín poděkoval za účast a presentaci MUDr. Zdeňku Kadlecovi. 
 
Pavel Antonín přivítal MUDr. Víta Kaňkovského ředitele Nemocnice Havlíčkův Brod. 
MUDr. Vít Kaňkovský okomentoval prezentaci, týkající se lůžkové péče v kraji – Nemocnice 
Havlíčkův Brod. Členům komise sdělil, že celkový počet lůžkových oddělení je 15. Celkem 
máme 561 lůžek. Bylo provedeno celkem 23 tis. hospitalizací, 190 tis. ambulantních vyšetření a 
9 tis. operačních výkonů. Rozpočet nemocnice je něco kolem 750 mil. Kč. V současné době 
probíhá rekonstrukce interního pavilonu.  
Na toto téma byly vzneseny tyto dotazy: 
Jiří Kořínek vznesl dotaz, zda se bude v nemocnici otevírat nějaký specializovaný obor, nebo 
který obor plánují do budoucna více rozvíjet. 
MUDr. Vít Kaňkovský upřesnil, že žádný nový obor se specializací otevírat nebudou. Mezi 
výkonné oddělení v současné době patří oční oddělení, gynekologické oddělení, ortopedie, 
oddělení nukleární medicíny. Do budoucna uvažujeme o magnetické resonanci.  
Pavel Antonín poděkoval za účast a prezentaci MUDr. Vítu Kaňkovskému. 
 
Jiří Běhounek sdělil, že na jednání vlády ČR s Asociací hejtmanů bylo sděleno, že navýšení na 
segmenty zdravotní péče bude pro  rok 2010 a 2011 0%.  
 
Pavel Antonín přivítal Ing. Pavla Hralu, ředitele Nemocnice Pelhřimov. 
Ing. Pavel Hrala okomentoval materiál týkající se lůžkové péče v kraji – Nemocnice Pelhřimov. 
Členům komise sdělil, že celkový počet lůžkových oddělení je 9 (ARO, dětské odd., chirurgické 
odd., urologické odd., ortopedické odd., gynekologicko porodnické odd., interní odd., 
neurologické odd. a doléčovací a rehabilitační jednotka). Celkem máme 350 lůžek, z toho je 46 
následná péče, 27 intenzivní péče. Máme 4 odborná nelůžková pracoviště, 6 pracovišť 
komplementů. Provozujeme 54 odborných ambulancí. Máme vlastní ústavní lékárnu, zdravotní 
dopravu, která činí 47 vozů, heliport, kostní tkáňovou banku, baby-box, prádelnu, stravovací 
zařízení a 2 prodejny. V současné době zaměstnáváme 650 zaměstnanců a průměrná mzda se 
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pohybuje okolo 25 tis. Kč. Celkový počet lékařů je 86 a jejich průměrný plat činí cca 47 tis. Kč. U 
400 zdravotnických pracovníků můžeme počítat s průměrnou mzdou cca 24 tis. Kč. V roce 2008 
byly náklady nemocnice 500,5 mil. Kč. Letošní mzdové náklady budou navýšeny o 26 mil. Kč. 
Výkonnost za rok 2008 byla 305 mil. bodů. Bylo provedeno 14 tis. hospitalizací, 5 tis. operačních 
výkonů, 130 tis. ambulantních vyšetření, 190 tis. vyšetření v komplementech. Průměrná 
ošetřovací doba byla 6,14 dne. Jeden den provozu nemocnice stojí cca 1,3 mil. Kč. Jedinou 
službu, kterou zadáváme firmě, je úklid. Všechny ostatní služby si provádíme sami. Probíhá 
rekonstrukce hlavní lůžkové budovy. V současné době se potýkáme s personálními problémy.  
Na toto téma byly vzneseny tyto dotazy: 
Jiří Kořínek vznesl dotaz, zda se plánuje centrální příjem. Ing. Pavel Hrala sdělil, že centrální 
příjem pacientů se do budoucna plánuje. 
Helena Štursová vznesla dotaz kolik je odborných ambulancí. Ing. Pavel Hrala sdělil, že jich je 
54. 
 
Úkol: Ing. Pavel Hrala dodá seznam odborných ambula ncí. 
 
Pavel Antonín sdělil, že by bylo dobré řešit personální problémy a upřesnil, že průměrná 
ošetřovací doba za rok 2009 stoupla na 7,8 dne. 
Pavel Antonín poděkoval za účast Ing. Pavlu Hralovi.  
 
Jednání opustil člen komise Jiří Kořínek. 
 
Pavel Antonín přivítal MUDr. Leoše Novotného, ředitele Nemocnice Třebíč. 
MUDr. Leoš Novotný okomentoval prezentaci zaměřenou na lůžkovou péči v kraji – Nemocnice 
Třebíč. Členům komise sdělil, že celkový počet lůžkových oddělení je 14 včetně 
anesteziologicko-resuscitačního oddělení a jednotek intenzívní péče. Nemocnice dále nabízí 2 
oddělení pro dlouhodobě nemocné, 1 pracoviště dialýzy, centrální laboratoře (hematologie, 
biochemie, mikrobiologie), 3 samostatná diagnostická pracoviště (RDG, nukleární medicína, 
patologie), centrální operační sály a ústavní lékárnu. Celkem má 676 lůžek z toho je 5 lůžek 
resuscitační péče, 35 lůžek intenzivní péče, 501 standardních lůžek, 135 lůžek LDN. Ročně 
máme asi 20 tis. hospitalizovaných pacientů. V současné době zaměstnáváme 892 
zaměstnanců, z toho je 121 lékařů, 5 farmaceutů, 628 nelékařských zdravotnických pracovníků, 
60 THP a 78 dělníků. Jediné služby, které nám zajišťuje firma, jsou dopravní zdravotnická 
služba, úklid a praní prádla. Vše ostatní si zajišťujeme sami. v roce 2011 by měla být dokončena 
dostavba pavilonu péče pro matku a dítě.  
Na toto téma byly vzneseny tyto dotazy: 
Pavel Antonín upřesnil informace týkající se počtu zaměstnanců. Vzhledem k tomu, že část 
činností je nasmlouvána, vykazuje nemocnice nízký počet stálých zaměstnanců.  
Na téma nového pavilonu pro matku a dítě se rozvinula krátká diskuze.  
Simona Kafoňková vznesla dotaz,  jaká je personální situace na interním oddělením. MUDr. 
Leoš Novotný uvedl, že situace je v tuto chvíli stabilní. 
Pavel Antonín poděkoval za účast a prezentaci MUDr. Leoši Novotnému.  
 
Úkol: Na p říští jednání pozvat ředitele Nemocnice Jihlava a nového ředitele Záchranné 
zdravotnické služby Jihlava. 
 
 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina bere na v ědomí informace o l ůžkové pé či v kraji. 
Situace je stabilizována v Nemocnicích T řebíč a Havlíčkův Brod. Ekonomická situace v 
Nemocnici Nové M ěsto na Morav ě a Nemocnici Pelh řimov je na dobré úrovni. Potýkají se 
s problémem personálního rázu, který je nutný řešit.  
 
Simona Kafoňková vznesla dotaz ohledně proplácení regulačních poplatků od kraje 
nemocnicím. 
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Lukáš Kettner sdělil, že k proplácení regulačních poplatků dochází průběžně.  
 
Úkol: Na p říští jednání dodat podkladový materiál týkající se složek mezd v nemocnicích 
podle úrovn ě zaměstnanc ů (OZ). 
 
 
4. LSPP 
Lukáš Kettner informoval, že proběhlo jednání se samosprávou města Velké Meziříčí a města 
Náměšť nad Oslavou.  
 
 
5. Různé 
Pavel Hájek vznesl dotaz týkající se rozpočtu na příští rok.  
Lukáš Kettner sdělil, že byl připravován ve variantách. V návrhu rozpočtu jsou sníženy investice 
do nemocnic a ZZS v kraji Vysočina.. 
Pavel Hájek vznesl dotaz ohledně připomínky z Ministerstva vnitra České republiky. 
Lukáš Kettner informoval, že přišla připomínka, která se zabývala problémem systému 
rozdělování regulačních poplatků.  
Simona Kafoňková dodala, že by bylo dobré se tímto tématem zabývat v některých z příštích 
jednáních. 
K tomuto tématu se rozvinula krátká diskuze. 
 
Úkol: Na p říští jednání p řipravit do programu jednání bod týkající se regula čních 
poplatk ů.  
 
Pavel Hájek vznesl dotaz, zda bude krácen Fond Vysočiny. 
Lukáš Kettner dodal, že žádné informace tohoto typu nemá, a doporučil přítomným informovat 
se na jiných místech. 
 
  
6. Závěr 
P. Antonín poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. Zasedání Zdravotní komise Rady 
kraje Vysočina č. 8/2009 se uskuteční ve st ředu 18. 11. 2009 od 16:00 hod.  
 
Pavel Hájek se na příští jednání omluvil. 
 
 
Pavel Antonín v. r. 
předseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina 
 
 
 
Zapsala a zpracovala Eva Charvátová dne 22. 10. 2009. 


